
איך לדבר 
ליברלית?

הסיפור הישראלי פלסטיני
בעיניים ליברליות



עזה
 

צריך להפסיק להעביר נשק/כספי סיוע לישראל, כי
בישראל הורגים פלסטינים חפים מפשע בעזרתם.

 
לצערנו אכן לעתים נהרגים חפים מפשע, וצה"ל עושה ככל
שביכולתו במטרה להימנע מטרגדיות שכאלה. אחד הדברים
המשמעותיים שנעשים הוא הצטיידות באמצעי לחימה כמה
שיותר מדויקים, כדי שצה"ל יוכל להפעיל כוח בצורה כמה
שיותר מדויקת ולפגוע בכמה שפחות אזרחים. לכן, הנשק
האמריקאי דווקא עוזר לישראל להימנע מפגיעה בחפים

מפשע.

 

ישראל חייבת להסיר את המצור על עזה - עזה היא
הכלא הגדול בעולם.

 
אין ספק שהמצב ההומניטארי בעזה הוא מזעזע, והלוואי וזה
לא היה כך. ישראל גם עושה הרבה כדי לסייע לרצועה,
למרות המצב (אם תרצה אני אשמח להראות לך
נתונים/גרפים בנושא!). לגבי המצור, אכן מדובר בפרקטיקה
קשה אשר גובה מחירים. אולם, מה לדעתך תהיה התוצאה
במצב בו נסיר את המצור[1]? האם חמאס יסכים לפרוק את
נשקו, או לכל הפחות לא לייבא אמצעי לחימה לרצועה כמו

שעשה עד כה?

 

לפלסטינים אין איך להגן על עצמם, בשעה
שלישראל יש מקלטים וכיפת ברזל.

 
כיפת ברזל היא מערכת מצילת חיים - היא כמובן מצילה
חיים של ישראלים (יהודים וערבים כאחד) אבל גם של
פלסטינים. בכך שבזכות כיפת ברזל יש פחות הרוגים
בישראל, זה מאפשר לממשלה להתנהל בזהירות, באחריות
ובמידתיות, ולהימנע מהפעלת כוח בגלל לחץ ציבורי. אבל
כמובן שכיפת ברזל היא ממש לא מספיקה - חייבים להמשיך

להיאבק על פתרון לסכסוך.
 

[1] באופן כללי מאוד עוזר להחזיר את השאלה לשואל, לא ממקום ציני אלא
באמת לתת להם לדבר ולהציג את הדעה שלהם - ככה תבינו איך צריך לענות.

יהודה ושומרון
 

אני מתנגד לאלימות, ולכן תומך ב-BDS שהיא
תנועה לא-אלימה למען צדק/שלום.

 
זה נכון שה-BDS הינה תנועה לא-אלימה, אולם BDS היא
תנועה שלא באמת מקדמת צדק או שלום. כשמפעל ביהודה
ושומרון נסגר (גם אם לדעתך הוא לא אמור להיות שם
מלכתחילה!), הראשונים להיפגע הם הפועלים הפלסטינים
שעובדים שם, שלעתים קרובות הם מאוגדים ומקבלים
משכורות מכובדות במפעלים כאלה. גם ישראלים שמאבדים

את מקום עבודתם נענשים בגלל ה-BDS, ולא בצדק.
אך מעבר לפגיעה הכלכלית-חברתית, ה-BDS פוגעת בשלום
שכן היא מחזקת את הכוחות הקיצוניים בשני הצדדים: מחד
גיסא, הקיצונים הפלסטינים יסרבו לנהל משא ומתן כי
"העולם עושה בשבילנו את העבודה", ומאידך גיסא,
הקיצונים הישראלים יסרבו להתגמש כי "לעולם לא ניכנע

ללחץ חיצוני".

 

לפני שנדבר על שלום, תצאו מיהודה ושומרון
ותפרקו את ההתנחלויות.

 
אין לי ספק שביום שיהיה הסכם, ישראל תצטרך לעשות
ויתורים משמעותיים ויהיו התנחלויות שיפונו. זה יהיה כואב
אבל אנחנו נהיה מוכנים לעשות זאת. אבל, אני לא בטוח
שניתן ליישם זאת באופן מידי. זאת, משום שאם נפרק את
ההתנחלויות ונחזור לקווי 67' באופן מידי, האם ישנה איזושהי
ערובה לכך שחמאס וארגונים אלימים אחרים לא ישתלטו על
האזור כפי שעשו בעזה? מדובר בסיכון גדול מאוד,
והראשונים שייפגעו הם הפלסטינים עצמם. עם זאת, מה שכן
צריך לעשות זה תהליך הדרגתי של בניית אמון, הגברת
שיתופי הפעולה[2] וחיזוק הכוחות המתונים בשני הצדדים

כדי שנבנה תשתית טובה יותר לשלום.
 

[2] זה המקום לספר על יוזמות שלום/דו-קיום שאתם חלק מהם.

 



מתנחלים מבצעים פשעי שנאה בפלסטינים,
בחסות ההגנה שהצבא נותן להם.

 

כל אירוע של "אלימות מתנחלים" הוא איום ונורא, וגורם לי
להתבייש באופן אישי. אני, וגם רוב גדול של הישראלים,
מתנגדים לתופעות כאלה, והמשטרה יודעת לחקור ולהעמיד
לדין את מי שנוהג באלימות כלפי פלסטינים. למזלנו,
אירועים כאלה הם די נדירים, ובהרבה מקומות ביהודה
ושומרון יש איים של דו-קיום, אך אין זה אומר כי אין לנו במה

להשתפר כדי להבטיח את הביטחון והחופש של כולם. 

 

"מדינה יהודית" וציונות
 

הפלסטינים הם ילידי הארץ הזו, ואילו הציונות היא
תנועה קולוניאליסטית.

 
הפלסטינים הם אכן ילידי הארץ שחיים פה מאות שנים ואיננו
שוללים את הקשר שלהם אליה. אולם, לטעון שהציונות היא
תנועה קולוניאליסטית זה לא מדויק, משתי סיבות. הסיבה
הראשונה היא שהמעצמות הקולוניאליות של מערב אירופה
(בריטניה, צרפת, ספרד, פורטוגל, הולנד וכו') היו זרות
לארצות שהן כבשו, והתייחסו אליהן כאל משאב שאפשר
לנצל. זה לא המקרה של הציונות: היהודים ממזרח אירופה
שהיגרו לארץ הקודש לא היו זרים לה, אלא היה להם קשר
היסטורי, תרבותי ורוחני אליה (כאמור, זה כמובן לא מוריד

מהקשר של הפלסטינים לארץ הקודש!)

 
הסיבה השנייה היא שהמעצמות האלו התייחסו אל המקומיים
כאל נחותים, ושיעבדו, ניצלו, בזזו ורצחו אותם. גם פה
הציונות נבדלת מהמעצמות: היהודים שהיגרו לארץ הקודש
נהגו בערבים תושבי הארץ בכבוד. יש עשרות דוגמאות
לשיתופי פעולה ולדו קיום בין יהודים וערבים לפני מלחמת
העצמאות, וכל הטקסטים המכוננים של הציונות (כולל
מגילת העצמאות) מדברים על דו-קיום יהודי-ערבי. לצערנו
אנחנו רחוקים שנות אור מהמצב שבו נוכל להגשים את חלום
השלום אבל בדיוק בשביל זה אנחנו ממשיכים להיאבק על

השלום יחד עם שותפים בישראל, באזור ובעולם.

הציונות היא גזענית/מדינה יהודית היא רעיון
גזעני.

 

הציונות/מדינה יהודית הן לא גזעניות כי הן לא עוסקות
בגזע (race), אלא בלאומיות (nationality). הציונות היא
,(Jewish people) בעצם תנועת הלאום של העם היהודי
והיא לא שונה מהתנועות הלאומיות שאיחדו את גרמניה,
איטליה או יוון במאה ה-19, או מהלאומיות האוקראינית
שמוביל זלנסקי. כמו שלעם הגרמני יש זכות למדינה
משלהם ולעם האוקראיני יש זכות למדינה משלהם, גם
לעם היהודי יש זכות למדינה משלהם[3]. לצערי הרבה
ישראלים לא מכירים בכך שגם לפלסטינים מגיע לחיות
בשלום, בחופש ובכבוד, ואני מקווה שבקרוב יגיע היום שבו

ישראלים ופלסטינים יכירו בזכויות ההדדיות אלו של אלו.
 

טרור
 

אתם קוראים לכל דבר "טרור", מה אתם רוצים -
שהפלסטינים יקבלו את הדיכוי בשקט?

 

אין ספק שהפלסטינים חיים בתנאים איומים, בין שבעזה
ובין שביהודה ושומרון, והלוואי וזה לא היה כך (ויש דברים
שישראל עושה כדי לשפר את המצב - אם זה מעניין אותך,
אשמח להרחיב!). אבל פשעי-שנאה - דקירות, דריסות וכן
הלאה - נגד עוברי אורח אזרחים, כולל ילדים וקשישים, לא
יעזרו לאף אחד. להפך - הם רק מחזקים את "תחושת
המצור" של הרבה ישראלים וגורמים להם "לא לסמוך על

הערבים".
 

חמאס הוא ארגון התנגדות.
 

חמאס הוא ארגון שמבצע פשעי-מלחמה: לירות רקטות
ללא אבחנה על אוכלוסיות אזרחיות זה פשע מלחמה,
בדיוק כמו שרוסיה עושה באוקראינה. גם לירות מתוך
אוכלוסייה אזרחית, שזה מה שחמאס עושה כשהוא מסתיר

רקטות בגני ילדים ובבתי חולים, זה פשע מלחמה.

[3] שימו לב שאם אתם טוענים את זה, יכול להיות שיענו לכם ש-"גם לעם
הפלסטיני מגיעה מדינה משלהם", ויהיה מאוד קשה להתנגד לזה.


